
ЦЕНТРАЛНА ИЗБИРАТЕЛНА КОМИСИЯ 

 

 

ПРОТОКОЛ 

№ 452 

 

На 8 ноември 2023 г. се проведе заседание на Централната 

избирателна комисия при следния 

 

ДНЕВЕН РЕД: 

 

1.  Доклади по административни преписки. 

   Докладват: Емил Войнов, Росица Матева,  

   Йорданка Ганчева, Гергана Стоянова, Красимир 

   Ципов, Силвия Стойчева, Елка Стоянова,  

   Любомир Георгиев, Севинч Солакова.  

2. Доклади по дела, жалби и сигнали. 

   Докладчици: Росица Матева, Йорданка Ганчева, 

   Георги Баханов 

 

ПРИСЪСТВАХА: Камелия Нейкова, Димитър Димитров, 

Емил Войнов, Росица Матева, Цветозар Томов, Севинч Солакова, 

Георги Баханов, Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Силвия 

Стойчева и Цветанка Георгиева. 

 

Заседанието бе открито в 10,50 ч. и ръководено от госпожа 

Камелия Нейкова – председател на Централната избирателна 

комисия 

*    *    * 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Добър ден, колеги! 

Четиринадесет членове сме в залата, имаме кворум. 
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Предлагам ви следния проект на дневен ред: 

1. Доклади по административни преписки. Докладцици: Емил 

Войнов, Росица Матева, Йорданка Ганчева, Елка Стоянова, 

Красимир Ципов, Силвия Стойчева, Елка Стоянова, Любомир 

Георгиев, Севинч Солакова, Камелия Нейкова.  

2. Доклади по дела, жалби и сигнали. Докладчици: Росица 

Матева, Йорданка Ганчева, Георги Баханов.  

Имате ли предложения по дневния ред?  

Господин Томов? 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Моля да ме включите и в двете точки – и 

в точка първа, и в точка втора. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Добавям господин 

Томов в точка първа и в точка втора. Други? Няма. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, 

Цветозар Томов), против – няма. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, преминаваме 

към точка първа: 

ДОКЛАДИ ПО АДМИНИСТРАТИВНИ ПРЕПИСКИ. 

Госпожо Ганчева, имате ли готовност в „Административни 

преписки“? 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, в „Административни 

преписки“ ще ви докладвам всички жалби, свързани с препращане 

до съда. Те са адресирани до общинските избирателни комисии, до 

съответния административен съд и аз лично ще ги дам на 

юрисконсултите, за да решат дали да се изпращат повторно, но 

според мен, след след като е адресирано, би следвало или колегите, 

или самият жалбоподател да я е изпратил и до административен съд. 

Затова докладвам: вх. №№ МИ-15-13-95; МИ-15-13-89 и МИ-15-13-

90 от 7 ноември 2023 г. Това са преписките, които всъщност са 
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жалби от кандидати срещу опитите, с които се оспорват резултати от 

произведените избори.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Госпожо Стоянова, 

заповядайте.  

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, докладвам ви писмо до 

застрахователно дружество ОЗК „Застраховане“ във връзка със 

сключения договор, с което ги уведомяваме, че всичките 

5898 комплекта СУЕМГ вече се намират обратно в склада в град 

София, както ги уведомяваме и за техническа грешка в предходния 

доклад, която да поправят. 

Моля да гласуваме изпращането на писмото. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля, режим 

на гласуване. 

Гласували 14 членове на ЦИК: за – 14 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов), против – няма. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, в тази точка ви докладвам и 

получено от ОИК – Вълчидол, тяхно решение, което е било свързано 

с подадена жалба в изборния ден на втория тур с вх. № МИ-15-1362 

от 5 ноември 2023 г., за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Господин Ципов, 

заповядайте. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, докладвам ви: вх. № МИ-22-701 

от 7 ноември 2023 г. и МИ-22-702 от 7 ноември 2023 г. Вх. № МИ-

22-701 е адресирана жалба до административния съд в град Монтана 

с копие до ОИК – Вълчедръм, и до Централната избирателна 

комисия от         Б.       А. – кандидат за кмет на община Вълчедръм, 

от коалиция „Продължаваме Промяната – Демократична България“, 

срещу решения № 113 и № 114 на ОИК – Вълчедръм. 

 Вх. № 702 е жалба, адресирана до Административен съд – 

Монтана, с копие до ОИК – Монтана и до Централната избирателна 
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комисия от                  Т.          П., в качеството ѝ на кандидат за кмет 

на община Монтана от коалиция „Продължаваме Промяната – 

Демократична България“. Докладвам ви ги за сведение, тъй като в 

жалбата няма искания, които са свързани с предоставяне на 

информация от страна на Централната избирателна комисия.  

Докладвам ви вх. № НС-09-263 от 2 октомври 2023 г. Писмото 

е от Окръжен следствен отдел – Кърджали, за предоставяне на 

информация във връзка с гласуването на територията на Република 

Турция, град Измир, в съответната секция на          Х.            Е. В моя 

папка от днес ще видите проект на отговор до Окръжния следствен 

отдел на Окръжна прокуратура – Кърджали. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, 

Цветозар Томов), против – няма. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Докладвам ви и вх. № НС-09-289 от 

2 ноември 2023 г. Това е писмо от следствения отдел на Окръжна 

прокуратура – Кюстендил, за предоставяне на информация за 

гласуване в секция, находящата се на територията на Република 

Малта. В моя папка от днес ще видите проект на отговор до 

окръжния следствен отдел на Окръжна прокуратура – Кюстендил. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Димитър Димитров, 

Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов), 

против – няма. 
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Госпожо Стойчева, заповядайте. 

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: Колеги, връщам отново на доклад 

вх. № МИ-15-926 от 23 октомври 2023 г. Това е сигнал-искане от 

председателя на ОИК – Поморие. Докладвам и получен нов такъв 

също от председателя на ОИК – Поморие, с вх. № МИ-15-926 от 3 

ноември 2023 г.  

Във връзка с поискано становище от страна на Централната 

избирателна комисия е получено такова от секретаря на ОИК – 

Поморие, с вх. № МИ-15-10-63 от 28 октомври 2023 г.  

Предлагам всички тези писма да останат за сведение на 

Централната избирателна комисия. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Госпожа Елка 

Стоянова. Заповядайте. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Благодаря ви. В днешната ми папка, 

колеги, можете да погледнете писмо с вх. № МИ-04-02-131, с което 

от Министерството на вътрешните работи са ни изискани за 

представяне документи във връзка с образувана проверка по 

преписка, посочена със съответен номер в писмото. Възложено е на 

администрацията да изготви проект на отговор и когато е готов, ще 

ви го докладвам. За сега нямам други доклади. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Господин Георгиев, 

заповядайте. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Благодаря. Докладвам първо писмо с 

вх. № 15-1393 от 7 ноември 2023 г., с което председателят на ОИК – 

Марица, е изпратил копия на решения на комисията. Това са две 

решения, които съответно са с № 189-МИ от 7 ноември 2023 г. и 

№ 190-МИ от 7 ноември 2023 г. С едното писмо се прекратяват 

пълномощия на общински съветник и се обявява за избран съответно 

следващ кандидат от кандидатската листа на съответната партия, а с 

другото е допусната поправка на техническа грешка в решението, с 

което е обявен за избран кметът на общината. Това е за сведение.  

Предлагам на вниманието на комисията и писмо с вх. № МИ-

22-706, което също е в папката с мои инициали. Писмото е от 
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7 ноември 2023 г. и е от господин        Т.            Г., който е забелязал, 

че местата на две от общините в област Варна, в интерактивната 

карта на страницата с резултатите от изборите, са разменени. 

Предлагам да уведомим „Информацонно обслужване“ АД за 

извършване на съответната корекция в картата. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания и предложения? 

Моля, режим на гласуване да изпратим писмото до 

„Информацонно обслужване“ АД. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар Томов), 

против – няма. 

Следващ докладчик – госпожа Солакова.  

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Уважаеми колеги, докладвам ви 

постъпила фактура от „Информацонно обслужване“ АД, 

представена с докладна записка с вх. № ЦИК-09-331 от 8 ноември 

2023 г., за издадени 45 броя цифрови сертификати.  

Приложени са приемо-предавателни протоколи за 

получаването им в Централната избирателна комисия на обща 

стойност 81 (осемдесет и един) лв. Към докладната записка е 

приложен и контролен лист за извършен предварителен финансов 

контрол. 

Предлагам Централната избирателна комисия да приеме 

изпълнението по Договор № 12 от 21 март 2023 г. в тази му част и да 

одобри плащането на представената фактура по § 10-20 „Външни 

услуги“ от средствата, приети с ПМС № 128 за план-сметката за 

изборите. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Гергана Стоянова, 
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Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов), 

против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, за сведение ви докладвам и за 

прилагане към изборните книжа и материали на съответната община 

вх. № МИ-15-13-84 от 7 ноември 2023 г. и № МИ-15-13-85 от 7 

ноември 2023 г. – съответно от ОИК – Априлци, и от ОИК – 

Бойница. Това са решения, свързани с обявяването на резултат. 

За сведение ви докладвам и сгрешени протоколи, изпратени с 

писмо от ОИК – Оряхово, с вх. № МИ-15-13-17 от 4 ноември 2023 г. 

Протоколите са за първия тур на 29 октомври 2023 г. 

За сведение ви докладвам и жалба, вх. № МИ-15-13-55 от 

5 ноември 2023 г., от членове на СИК до ОИК с копие до 

Централната избирателна комисия. Жалбата е от членовете на СИК – 

51, 47, 45, 46 - така изброени, и е във връзка с поставяне в ситуация 

на неяснота и огромно забавяне при доставката на машините до 

секционните избирателни комисии от 4 ноември 2023 г. От ОИК –

Столична, са ни препратили сигнала по компетентност. Докладвам 

ви го за сведение.  

Колеги, от ОИК – Сливо поле, имаме поставен въпрос относно 

размера на възнаграждението на член на комисията, който е 

отсъствал в единични случаи от заседания, но във всички случаи 

пълноценно е участвал в работата на комисията като е изпълнявал 

всички свои задължения по задачите от компетентността на ОИК. 

Предлагам ви да изпратим писмо до колегите от ОИК – Сливо 

поле, с копие до кмета на общината, като отговорим, че на всички, 

включително и на това лице, които участват в работата на 

комисията, се изплаща възнаграждение в пълен размер без значение 

дали в отделни заседания са участвали или не. Проектът на писмо е 

във вътрешната мрежа.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания, или предложения? 
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Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов), 

против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: За сведение ви докладвам препис от 

Решение № 780 от 3 ноември 2023 г. на Министерския съвет с 

вх. № ЦИК-03-15 от 6 ноември 2023 г. за изменение на Решение 

№ 52 на Министерския съвет от 2022 г. за утвърждаване на 

класификация на областите на политики, свързано с програмните 

бюджети.  

За запознаване ви докадвам, колеги, постъпили решения от 

ОИК – Гълъбово, Стара Загора с вх. № МИ-15-13-74 от 6 ноември 

2023 г. и вх. № МИ-15-13-71 от 6 ноември 2023 г. от ОИК – Две 

могили, свързани с решение, от което е видно, че няма избрани 

кметове. Докладвам ги за запознаване и обсъждане на работна група 

с оглед на наличие и на други подобни случаи, при които е налице 

хипотезата на произвеждане на нов избор.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, докладвам 

ви за запознаване преписка от „Информацонно обслужване“ АД с вх. 

№ МИ-00-314 от 7 ноември 2023 г. за обсъждане в работна група 

преди предприемане на следващи действия във връзка предадените 

данни. 

Моля да се запознаете. Всички материали по тази преписка са 

с днешна дата във вътрешна мрежа.  

Господин Томов, заповядайте в тази точка. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Благодаря. Колеги, докладвам ви писмо 

с вх. № МИ-08-192 от 8 ноември 2023 г. Писмото е от 

Административен съд – Монтана. Има го във вътрешна мрежа. Ще 

ви зачета буквално искането на Административния съд: „Съгласно 

определение на Административен съд – Монтана, от 8 ноември 

2023 г. по адм. дело № 688/2023 по описа на Административен съд – 
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Монтана, следва незабавно да ни представите данни - записите от 

устройството за видеонаблюдение на изборните секции…“ Изброени 

са четири изборни секции: № 122900064 в село Габровница; № 

122900076 в село Стубел; № 122900055 в Монтана – квартал 

Кошарник; и № 122900056 – също в квартал Кошарник в Монтана. 

„На кой електронен адрес са свалени от устройствата…“ Ако 

интерпретираме буквалния текст, то би трябвало просто да им 

съобщим електронния адрес, от който могат да си извикат записите. 

Аз поне така го чета. От друга страна, може би е разумно да им 

изпратим записите на електронен носител, защото предполагам, че 

това просто е грешка в изразяването. (Реплики.) 

Предложението ми беше да им изпратим флашки със записите 

от тези четири секции. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

госпожо Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Предлагам да се изпрати и линк към 

видеозаписите от четирите секции и да бъде изпратен на технически 

носител по куриер.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания и други предложения? 

Ще подложа на гласуване да изискаме от „Информацонно 

обслужване“ АД на технически носител записите от устройствата за 

видеонаблюдение в избирателните секции съгласно разпореждането 

на Административния съд – Монтана, и отделно, след като да бъдат 

изпратени по административното дело, да изпратим писмо до 

Административен съд – Монтана, с линк към записите от 

видеонаблюдението, които са публикувани на съответното място. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Камелия 

Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов), против – 

няма. 
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Госпожо Матева, заповядайте. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, във връзка с писмо от 

Административен съд – Враца, с което задължават Централната 

избирателна комисия да представи заяверени копия от избирателни 

списъци – част втора, които на основание чл. 410, ал. 1 следва да са 

ни изпратени от община Мездра, ви предлагам да гласуваме отговор, 

че такива избирателни списъци не са изпращани на Централната 

избирателна комисия. Извършена е проверка в деловодната система 

и не са получавани. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Камелия Нейкова, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева, Цветозар Томов), против – няма. 

 

Преминаваме към точка втора: 

ДОКЛАДИ ПО ДЕЛА, ЖАЛБИ И СИГНАЛИ. 

Давам думата на господин Томов. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Колеги, от вчерашна дата във вътрешна 

мрежа е качен проект за решение относно жалба, което ще представя 

накратко.  

Жалбата е от госпожа              Г., упълномощен представител 

на партия „Възраждане“ срещу решение № 235-МИ на ОИК – 

Кърджали. Това е една история, която продължава вече от доста 

време и накратко е преразказана във втория абзац на проекта. Преди 

да оспорва Решение № 235-МИ имаше оспорвани Решение № 90-МИ 

на ОИК – Кърджали, след това наше утвърдително Решение № 2711, 

после нещата отидоха във Върховния административен съд, който се 

произнесе с Решение № 10089 и отмени наше Решение № 2711. С 

Решение № 2794 ние отменихме Решение № 90-МИ на ОИК – 
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Кърджали, и върнахме преписката за ново произнасяне от ОИК – 

Кърджали. 

При съблюдаване на указанията на Върховен административен 

съд, ОИК – Кърджали, в изпълнение на това задължение е взела 

Решение № 235-МИ, което жалбоподателката отново обжалва. 

Становището на ОИК – Кържали, е, че отхвърля жалбата като я 

намира за недоказана и неоснователна. Извършена е и служебна 

проверка за нарушения по чл. 168, ал. 3 на Изборния кодекс, тоест 

дали е ползван безплатно публичен ресурс и това е посочено в 

мотивите на решението.  

Оспорването на тази жалба е свързано с това има ли 

нарушение на чл. 182, ал. 1 от Изборния кодекс. С единия от 

мотивите на Решение № 235-МИ на ОИК – Кърджали, общинската 

комисия е приела, че събранието на ДПС, около което е целият спор, 

е проведено в Общинския център за култура и младежки дейности. В 

решението не се коментира това дали е проведено в общинско 

учреждение или не, но смятат, че не са налице доказателства за това, 

че въпросното събитие е предизборно мероприятие и в него се 

провежда предизборна агитация. Въз основа на това отхвърля 

жалбата.  

В този пункт в проектът, който предлагам, становището на 

ОИК – Кърджали, не е правилно, тъй като става дума за предизборна 

среща, проведена в Дома на културата, каквото е другото 

наименование на Общинския център за култура и младежки 

дейности. Срещата е обявена и отразена от медиите като 

предизборно мероприятие. В нея участват политически дейци от 

ръководството на партията, поканени са и много граждани. Видно от 

множество снимки от събитието са изложени трансперанти, 

съдържащи предизборни призиви, както и символите на 

политическата партия, с които тя участва в изборите за общински 

съветници и кметове. 

Становището на ОИК – Кърджали, че наименованието и 

символите на партии и коалиции сами по себе си не са предизборна 
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агитация по смисъла на Изборния кодекс не издържа сериозна 

критика, а включването на текста: „Купуването и продаването на 

гласове е престъпление“ показва, че самите организатори приемат,че 

срещата е с цел предизборна агитация.  

От тази гледна точка и предвид съдържанието на спора 

предлагам да вземем решение, с което да отменим и Решение № 235-

МИ на ОИК – Кърджали, и да върнем преписката за ново 

произнасяне. Това е предложнието ми. 

Извън него ще добавя, че според мен основното е, че ОИК – 

Кърджали, трябва да прецени – това е отразено в проекта за 

решение, което предлагам, не дали става дума за предизборна 

агитация, или не, защото очевидно е, че става дума за предизборно 

мероприятие, а дали ползването на тази сграда е принудено поради 

условията в града за провеждане на събрание, дали други партии и 

организации са имали възможност да ползват същите услуги и от 

тази гледна точка да преценим има ли основание да се наложи 

санкция по чл. 480, или не. Това е съображението ми да предложа да 

върнем отново преписката на ОИК – Кърджали. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания. 

Госпожо Солакова. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Не става дума за това, че изборите са 

минали, а това решение ще постави един много опасен прецедент в 

практиката по разглеждане на жалбите. Предлагам да се 

абстрахираме от това кой е жалбоподател и срещу чия предизборна 

кампания е отправена жалбата. 

Уважаеми колеги, чл. 182, ал. 1 има предвид организации, 

учреждения, институции – там да не се провежда агитация, защото е 

свързано с присъствие на хора, които работят в тези институции и 

организации. Не става въпрос за ползване на сграда – Дом на 

културата, където се провежда предизборна кампания. 

Аз не съм съгласна с мотивите, които водят до този извод и 

този диспозитив, и отново обръщам внимание и апелирам: 



13 

Централната избирателна комисия да подходи обективно. 

Предизборните мероприятия в страната се провеждат точно в такива 

домове на културата, читалища и така нататък. Не е това идеята на 

чл. 182, ал. 1, а да се прави агитация пред организации, включително 

и служители в тези учреждения, които са в общински учреждения, 

държавни учреждения, държавни и общински предприятия. Аз не 

съм убедена, че такива изводи щеше да направи Централната 

избирателна комисия в други случаи, в които е била сезирана с 

подобни сигнали или жалби. Пак казвам, това би бил един много 

опасен прецедент. Къде ще си провеждат предизборните 

мероприятия политическите партии и коалиции? 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

господин Томов. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Аз в голяма степен съм съгласен с 

вашите съображения, колега Солакова. Въпросът обаче е в това, че в 

Решение № 235-МИ на ОИК – Кърджали, отхвърлянето на жалбата е 

обосновано с това, че, видите ли, това не е било предизборно 

мероприятие. Такъв мотив според мен е абсурдно да бъде възприет. 

Иначе, мисля, че го казах и преди малко, според мен ОИК – 

Кърджали, е трябвало точно това да провери – дали и доколко 

всъщност използването на тази зала за едно предизборно 

мероприятие би следвало да бъде санкционирано по чл. 182? 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

госпожо Солакова. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Аз съм съгласна, ако разгледаме 

решението на ОИК – Кърджали, ако не сме съгласни с решението по 

други съображения, да го отменим и да го върнем, но мотивите в 

нашето решение водят до извода, че има нарушение на чл. 182, ал. 1 

и ОИК – Кърджали, следва да приеме решение, в което да установи 

точно това. Затова казвам, че с мотивите на проекта на решение не 

съм съгласна и в този смисъл ще гласувам „против“. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

госпожо Матева. 
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РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, аз смятам, че Централната 

избирателна комисия  е била длъжна да се произнесе по тази жалба в 

срока по т. 26 на чл. 57, който е еднодневен. Жалбата е постъпила на 

4 ноември 2023 г., а днес сме 8 ноември и смятам, че е твърде късно 

да се произнасяме по нея. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, други 

изказвания има ли? 

Заповядайте, госпожо Стоянова. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Извинявайте, колеги, но по фактическата 

обстановка мисля, че нещата трябва да бъдат уточнени. В едно от 

решенията, публикувани на сайта на ОИК – те са изследвали 

фактите и обстоятелствата и се мотивират с това, че съгласно чл. 

168, ал. 3 е забранено да се използва публичен ресурс безплатно. 

При положение че има такава констатация в мотивната част на 

решението, аз смятам, че тяхното решение е правилно и в този 

смисъл би трябвало да бъде и нашето произнасяне, като изключим 

това, че е закъсняло. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли други 

изказвания? 

Господин Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Риторичният въпрос, поставен в средата на 

този проект, буди недоумение. Въпросът е, както видях 

постановката на въпроса.  

Аз да поставя един друг въпрос въз основа на това решение, 

подготвено от господин Томов: къде трябва да произвеждат 

предизборните си агитации политическите субекти? Само и 

единствено на площадите ли, които пък да доведат до абсурд също 

със общинска собственост?! Що за абсурди са това?! Къде да си 

произвеждат предизборните кампании политическите субекти? 

Къде? В частни сгради, в кафенета, в клубове ли? Очевидно има 

поредната пристрастност. Очевидно! Защото цялата кампания на 

всички политически субекти също е провеждана в този тип 

обществени сгради, в които са си заплатили хората, а 
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междувременно хората, които работят в тези сгради, са преценили 

едно или друго. Главният въпрос е: къде да се произвеждат 

мероприятията на политическите субекти по време на избори? Къде? 

По студиата с услужливи въпроси? В местните клубове, в 

сладкарниците, в ресторантите?! Що за абсурдно разсъждение е 

поставеният риторичен въпрос там в средата?! Абсурдно решение! 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, по проекта 

на решение има ли други изказвания и предложения? 

Моля, режим на гласуване на проекта на решение. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 2 (Любомир Георгиев, 

Цветозар Томов), против – 10 (Гергана Стоянова, Димитър 

Димитров, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева). 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, това 

предложение не беше прието. 

Колеги, в „Жалби и сигнали“ има ли други доклади?  

ГЕОРГИ БАХАНОВ: В момента се правят шест решения, 

които ще ви докладвам в следобедната част. Шест проекта на 

решения. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, в точка 

първа от дневния ред – „Доклади по административни преписки“, 

подлагам на гласуване писмо с проектен номер 8526 до Българската 

национална телевизия.  

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар 

Томов), против – 1 (Ерхан Чаушев). 

Госпожо Матева, заповядайте в точка втора. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, докладвам ви писмо № 1324 от 

ОИК – Ракитово, от определението на съда става ясно, тъй като не е 

подписано – по електронна поща е. Те ни молят във връзка с 
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насрочено за днес съдебно заседание от 13,00 ч. да им бъде 

разрешено да ползват юридическа помощ от адвокат, тъй като в 

комисията няма нито един член с юридическо образование.  

Колеги, предлагам така, както сме процедирали в предходни 

години, да дадем съгласието да бъде ангажиран адвокат от ОИК – 

Ракитово. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли други 

предложения? 

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева), против – няма. 

Колеги, прекъсвам заседанието. 

Ще продължим след 14,30 ч., за да може да се подготвят и 

останалите преписки, които трябва да се разгледат в днешно 

заседание. 

 (След прекъсването.) 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, продължава 

заседанието на Централната избирателна комисия – дванадесет 

членове сме в залата, имаме кворум. 

Продължаваме с доклади в точка едно от дневния ред. 

Господин Войнов, заповядайте. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Уважаеми колеги, връщам на доклад 

писмото от Софийска градска прокуратура с вх. № МИ-09-

57/01.11.2023 г. Ще припомня, че в писмото се изисква да им 

предоставим информация по четири поставени въпроса. 

След като беше събрана необходимата информация, е 

подготвено писмо до Софийска градска прокуратура, което е в моята 

папка. Писмото беше обсъдено на работна група. 

Ако няма забележки, предлагам да го изпратим на Софийска 

градска прокуратура. 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Има ли изказвания? 

Моля, режим на  гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и 

Цветозар Томов); против – няма. 

Госпожо Солакова, заповядайте в точка едно. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, постъпило е писмо от ОИК – 

Панагюрище, по повод на постъпило искане при тях по повод 

съхраняването на изборните книжа и по-специално и на ролките със 

специализирана хартия. Такива въпроси постъпват в Централната 

избирателна комисия. Такова писмо е и от ОИК – Сливо поле, с вх. 

№ МИ-15-1162/30.10.2023 г., другото е с вх. № МИ-15-

1394/08.11.2023 г. 

Предлагам ви да изпратим до всички кметове на общини и до 

всички общински избирателни комисии относно съхранението на 

получени и неизползвани изборни книжа и материали за изборите, 

включително ролките със специализирана хартия – това ще го 

добавя още в началото на писмото, че те се съхраняват по реда за 

съхранение на изборни книжа и материали, без да е необходима 

полицейска охрана. Контролът по съхранението на изборните книжа 

и материали до унищожаването им се осъществява от кмета на 

общината. Тези формуляри, неизползвани бюлетини се унищожават 

въз основа на решение на Централната избирателна комисия. 

Проектът на писмо е във вътрешната мрежа. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания, предложения, ако има. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 14 членове на ЦИК: за – 14 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, 
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Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, за сведение ви докладвам вх. 

№ МИ-13-1557/05.11.2023 г. от ОИК – Велинград. Предали са ни 

оригиналите на разписките, но тъй като те се съхраняват при нас, в 

случай на необходимост ще ги предоставим. Така се уточнихме и 

при предаването на изборните книжа и материали от втория тур. 

Докладвам писмо от министъра на финансите с вх. № ЦИК-04-

84/06.11.2023 г. във връзка с бюджетната процедура. Искаше се в 

срок до 10,00 ч. на  7 ноември да се преработи и представи в 

Министерството на финансите предложението за Бюджет 2024, 

включително прогнозните разчети за 2024 – 2026 г., като в частта по 

проектобюджета за Централната избирателна комисия са отразени 

основни промени от 2023 г. с посочена сума като увеличение на 

разходите за персонал, включително увеличен показател „Издръжка“ 

във връзка с разходи за наем и други дейности, свързани със 

складирането на устройството за машинно гласуване. 

В тази връзка ви информирам, че материалите са изпратени по 

електронната поща, а изпратените материали са публикувани във 

вътрешната мрежа. 

За сведение ви докладвам вх. № МИ-15-1383/07.11.2023 г. 

писмо от председателя на ОИК – Трекляно, във връзка с Решение № 

1954/03.08.2023 г. в частта относно изплащане на транспортни 

разходи на членовете на ОИК – Трекляно, които имат настоящ адрес 

на територията на община Трекляно, но живеят и работят по 

постоянен адрес – задава се въпрос. Докладвам ви го за сведение, от 

една страна, не е оформено по надлежния ред, от друга страна, в 

решението ни изрично е записано, че само когато постоянният и 

настоящият адрес са в населеното място по седалището на 

Общинската избирателна комисия, тогава не се дължи изплащане 

или възстановяване на транспортните разходи, така че докладвам го 

за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, в Доклади 

по административни преписки има ли други доклади? 
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Преминаваме към точка втора: Доклади по жалби и сигнали. 

Господин Чаушев, заповядайте. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Уважаеми колеги, в моя вътрешна папка 

има проект на решение с проектен номер 3108, под него е 

преписката с вх. № МИ-15-953, услужливо събрана от 

жалбоподателя с подкана да се произнесем. Там са всичките 

документи. 

По същество. Описана е ситуацията в моя проект на решение. 

Жалбоподателят е подал жалба срещу решение на ОИК – Драгоман, 

във връзка с публикация в местния вестник, през месец август – 

септември, с която се твърди, че имало публичен ресурс още преди 

да е започнала предизборната кампания и още не се знае кой е 

регистриран и така нататък. 

Жалбоподателят е подал тази жалба. ОИК – Драгоман, се е 

произнесла, както съм описал в съответното решение, само че е 

оставила без разглеждане този сигнал. Ние също сме оставили 

обжалваното Решение № 2795-МИ без разглеждане. 

Върховният административен съд, IVотделение се позовал на 

практиката си в самото отделение през последния месец и ни е 

отменила решението ни – решението се намира накрая на 

преписката, върнала е административната преписка за произнасяне 

съобразно мотивите на това решение. 

Текстът на решението, който ви предлагам, уважаеми колеги, е 

да отменим Решение № 2316-73/21.10.2023 г. на ОИК – Драгоман. 

Да им укажем да се произнесат с ново решение по сигнала на 

жалбоподателя или да го отхвърлят, или да го приемат, както е 

описано в мотивите на това решение. 

Предлагам този текст, защото съгласно чл. 200, ал. 2, т. 2 от 

Изборния кодекс, изричната компетентност е в ОИК, и то във връзка 

с чл. 97, ал. 2, че компетентният орган при изрична компетентност 

на нисшестоящия връща преписката. 

Предлагам този текст на решение – да върнем за ново 

произнасяне към ОИК – Драгоман, по тази публикация през месец 
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септември. Вестникът е издаден през месеците август – септември. 

Не знам какво се прави, но във всеки случай връщаме да се 

произнесе компетентният орган, който е ОИК – Драгоман. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания или предложения? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и 

Цветозар Томов); против – няма. 

Решението е № 2872-МИ/08.11.2023 г. 

Госпожо Стоянова, заповядайте. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Колеги, моля да погледнете в моя папка 

проектен номер 8616 на писмо в отговор на наш вх. № МИ-11-147-

1/06.11.2023 г. Това е писмо от господин Николай Йотов. Във връзка 

с предходен мой доклад по преписка с вх. № МИ-11-147, с което ви 

докладвах на заседанието от 5 ноември неговото недоволство от 

решение на ОИК – Костинброд, с което ОИК по негов сигнал е 

установила нарушение и е указала на кмета на община Костинброд 

да отстрани нарушението чрез спиране на разпространението на 

съответния агитационен материал. В жалбата на господин Й. се е 

съдържало и искане ОИК да задължи печатната медия, за която се е 

отнасял сигналът, да му даде право на отговор, като ОИК в Решение 

№ 133 изрично е указала на лицето, че трябва да се обърне към 

самата медия, тъй като те нямат правомощия да извършват такива 

разпореждания към съответните медии. Извън компетенциите. В 

този смисъл е и подготвеният от мен отговор. 

Моля да го погледнете – повтарям проектния номер 8616. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания? Няма. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 
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Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Камелия Нейкова, Красимир 

Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против 

– няма. 

Госпожо Стойчева, заповядайте. 

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: Колеги, с вх. № МИ-08-190/07.11.2023 

г. в Централната избирателна комисия е постъпила преписка от 

Върховния административен съд за разглеждане по 

подведомственост на жалба срещу Решение № 182-МИ/01.11.2023 г., 

която е подадена от кандидата за кмет на село Лютиброд и кандидат 

за общински съветник срещу Решение № 182-МИ/01.11.2023 г. на 

ОИК – Мездра. Със същото Общинската избирателна комисия е 

отхвърлила предявената жалба като неоснователна, тъй като не са 

налице данни за нарушение на Изборния кодекс. 

В жалбата са изложени оплаквания, че на нито един от 

засегнатите конкретни проблеми, Общинската избирателна комисия 

не се е произнесла. 

След като се запознах с преписката предлагам Централната 

избирателна комисия да приеме, че ОИК – Мездра, е постановила 

законосъобразно решение, тъй като е извършила детайлен преглед 

на видеозаписа от устройството за видеонаблюдение и 

видеозаснемане на секционна избирателна комисия 32, не е 

установила вмешателство в работата на СИК от трети лица. 

Констатирала е, че в изборния ден не са постъпили сигнали в ОИК 

във връзка с твърдените обстоятелства и също така не е 

констатирала при проверката факти и обстоятелства, които да влияят 

на изборния резултат, поради което жалбата трябва да бъде оставена 

без уважение като неоснователна, а решението на ОИК следва да 

бъде потвърдено, поради което и на посочените в проекта на 

решение правни основания, предлагам да приемем решение, с което 

Централната избирателна комисия отхвърля като неоснователна 

жалбата на Цветан Стойчев, кандидат за кмет на село Лютиброд и 

кандидат за общински съветник, срещу Решение № 182-
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МИ/01.11.2023 г. на ОИК – Мездра, и потвърждава Решение № 182-

МИ от 1 ноември 2023 г. на ОИК – Мездра. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания или предложения по проекта на решение. 

Режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и 

Цветозар Томов); против – няма. 

Решението е № 2873-МИ/08.11.2023 г. 

Господин Баханов, заповядайте. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Благодаря Ви, госпожо Председател. 

Уважаеми колеги, във вътрешната мрежа в папка с мои 

инициали има подготвени три проекта на решение, касаещи един и 

същи казус. 

Първо ще ви запозная с едното решение малко по-подробно, 

другите са като казуси и правни основания идентични. 

Проектът на решение е относно нарушение на разпоредбата на 

чл. 205, ал. 5 във връзка с ал. 1 във връзка с чл. 204, ал. 3 във връзка 

с ал. 1 от Изборния кодекс, извършено чрез излъчване на аудио-

визуално предаване в програма БТВ на 5 ноември 2023 г. от 19:42:48 

ч. като медийна услуга, предоставена от доставчик на медийни 

услуги под юрисдикцията на Република България (по смисъла на чл. 

2, ал. 3 във връзка с ал. 1 във връзка с чл. 1 от Закона за радиото и 

телевизията), БТВ Медиа груп ЕАД на резултати от социологически 

проучвания/допитване до обществено мнение по повод на втория 

тур на изборите за кметове на 5 ноември 2023 г. преди приключване 

на изборния ден. 

Мотивната част е: Централната избирателна комисия по повод 

депозиран сигнал от СЕМ със съответния изходящ номер, изх. наш. 

№ МИ-20-111/05.11.2023 г. и в изпълнение на правомощията си по 

чл. 57, ал. 1, т. 1 от Изборния кодекс извърши проверка на линк 
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(посочен е линкът) към записа, изпратен в сигнала на СЕМ, 

установи, че на 5 ноември 2023 г., датата на която се произвежда 

втори тур на изборите за кметове, съгласно чл. 452, ал. 4 от 

Изборния кодекс по повод неизбрани кандидати за кметове на 

първия тур на 29 октомври 2023 г., насрочени съгласно Указ № 146 

на президента на Република България, към 19:42:48 ч., преди 

приключване на изборния ден, съгласно чл. 220 от Изборния кодекс, 

избирателите гласуват в страната от 07,00 ч. до 20.00 ч. и в 

нарушение на чл. 205, ал. 5 от Изборния кодекс и на т. 6, 7 и т. 8 от 

Решение № 2609-МИ/06.10.2023 г. на ЦИК относно условията и реда 

за извършване на допитване до общественото мнение, 

социологическите проучвания и проучвания „на изхода“ в изборния 

ден, чрез излъчване на аудио-визуално предаване в програма БТВ 

като медийна услуга, предоставена от доставчик на медийни услуги 

под юрисдикцията на Република България съгласно разпоредбите на 

Закона за радиото и телевизията, БТВ Медиа Груп АД е публикувала 

резултати от социологически проучвания/допитване до 

общественото мнение по повод на произвеждания втори тур на 

изборите за кметове на следните общини – (изброени са общините и 

съответните кандидати с процентите – може да ги видите, за да не ги 

изчитам), доста подробно е описано всико, като резултатите са 

предоставени на БТВ от „Алфа Рисърч“ ООД съгласно сключен 

договор с тази социологическа агенция, която извършва проучвания 

„на изхода“ (exit-poll) в изборния ден и е регистрирана като такава, 

която ще извършва такова проучване съгласно решение на ЦИК. 

 Забраната да се огласяват чрез медийна услуга или по друг 

начин резултати от допитване до общественото мнение, респективно 

социологически агенции по повод на изборите под каквато и да е 

форма 24 часа преди  изборния ден до обявяване края на изборния 

ден на територията на страната се съдържа в разпоредбата на 

чл. 205, ал. 5 във връзка с ал. 1 във връзка с чл. 204, ал. 3 във връзка 

с ал.1 от Изборния кодекс. 

Съгласно разпоредбата на чл. 475, ал. 1, предложение първо от 
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Изборния кодекс лицето, което е нарушило разпоредбата на този 

член, се наказва с глоба или имуществена санкция в размер от 2000 

до 5000 лв., респективно субект на административното нарушение 

може да бъде физическо или юридическо лице. 

Предвид горното и на основание разпоредбите на Изборния 

кодекс предлагам Централната избирателна комисия да вземе 

следното  

„РЕШЕНИЕ: 

Установява нарушение на разпоредбата на чл. 205, ал. 5 във 

връзка с ал. 1 във връзка с чл. 204, ал. 3 във връзка с ал. 1 от 

Изборния кодекс за това, че на 5 ноември 2023 г., датата на която се 

произвежда втори тур на изборите за кметове съгласно чл. 452, ал. 4 

от Изборния кодекс по повод неизбрани кандидати за кметове 

съгласно указа на президента и наше Решение № 2609-МИ/ 

06.10.2023 г., като в изборния ден избирателите гласуват от 07,00 ч. 

до 20,00 ч. относно условията и реда за извършване на допитване до 

общественото мнение в изборния ден, чрез излъчване на аудио-

визуално предаване в програма БТВ като медийна услуга, 

предоставена от доставчик на медийни услуги под юрисдикцията на 

Република България по смисъла на посочените разпоредби БТВ 

Медиа Груп АД е публикувала резултати от социологически 

проучвания проучвания/допитване до обществено мнение по повод 

на произвеждания втори тур на изборите за кметове на следните 

общини – подробно изброени на последната страница от решението 

със съответните проценти – като резултатите са предоставени на 

БТВ от „Алфа Рисърч“ ООД, съгласно сключен договор с тази 

социологическа агенция, с което е нарушена разпоредбата на 

Изборния кодекс, извършена от БТВ, със седалище и адрес на 

управление, представлявано от Господин Борисов Йовчев, Тонислав 

Радославов Попов и Ралф Бартолайт. 

Оправомощава председателя на ЦИК да състави акт за 

установеното нарушение посочените разпоредби на Изборния 

кодекс на БТВ Медиа Груп АД.“ 



25 

Това е предложението ми за решение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания. Няма. 

Режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева); против – няма. 

Решението е № 2874-МИ/08.11.2023 г. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Продължавам, госпожо Председател. 

Уважаеми колеги, следващият проект на решение е относно 

нарушение на нарушение на разпоредбата на чл. 205, ал. 5 във 

връзка с ал. 1 във връзка с чл. 204, ал. 3 във връзка с ал. 1 от 

Изборния кодекс, извършено чрез излъчване на аудио-визуално 

предаване – в програма БНТ 1 на 5 ноември 2023 г. от 19:41:47 ч. 

като медийна услуга, предоставена от доставчик на медийни услуги 

под юрисдикцията на Република България по смисъла на чл. 2, ал. 3 

във връзка с ал. 1 във връзка с чл. 1 от Закона за радиото и 

телевизията, Българска национална телевизия на резултати от 

социологически проучвания/допитване до общественото мнение по 

повод на втория тур на изборите за кметове на 5 ноември 2023 г.  

По повод депозиран сигнал от СЕМ с посочен изходящ техен 

номер и наш вх. № МИ-20-111/05.11.2023 г. – сигналите, ако ви 

прави впечатление са със същия номер, както предходният, тъй като 

в един сигнал от СЕМ са описани три нарушения на три различни 

доставчика на медийни услуги. 

Централната избирателна комисия в изпълнение на 

правомощията си по чл. 57, ал. 1, т. 1 от Изборния кодекс извърши 

проверка на линк, който е посочен в проекта на решение, към записа, 

изпратен в сигнала на СЕМ, и установи, че на 5 ноември, датата, на 

която се произвежда първи тур на изборите за съгласно 

разпоредбите на Изборния кодекс, насрочени с указ на президента 
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на територията на Република България, към 19:41:47 ч., преди 

приключване на изборния ден съгласно чл. 220 от Изборния кодекс 

избирателите гласуват от 7.00 ч. до 20.00 ч. и в нарушение 

разпоредбите на Изборния кодекс и наше Решение № 2609-МИ, чрез 

излъчване на аудио-визуално предаване – в програма БНТ1 като 

медийна услуга, предоставена от доставчик на медийни е 

публикувала резултати от социологически проучвания/допитване до 

общественото мнение по повод на произвеждания втори тур на 

изборите за кметове на следните общини (подробно описани са) в 

предаване с тема „Започна обратното броене до развръзката за 

балотажа“, като резултатите са предоставени на БНТ1 от „Алфа 

Рисърч“ ООД съгласно сключен договор с тази социологическа 

агенция, която е регистрирана в ЦИК да извърши проучвания на 

изхода, както и от ГАЛЪП ИНТЕРНЕШЪНЪЛ БОЛКАН АД, 

регистрирана като агенция, която ще извършва проучване „на 

изхода“ (exit-poll) с наше решение от 13.10.2023 г. в изборния ден в 

изборите за общински съветници и за кметове, което е нарушение на 

чл. 205, ал. 5 във връзка с ал. 1, във връзка с чл. 204, ал. 3, във връзка 

с ал. 1 от Изборния кодекс.  

Забраната да се огласяват чрез медийна услуга или по друг 

начин резултати от допитване до обществено мнение, респективно 

социологически агенции по повод на изборите под каквато и да е 

форма 24 часа преди  изборния ден до обявяване края на изборния 

ден на територията на страната.  

Съгласно разпоредбата на чл. 475, ал. 1, предложение първо от 

Изборния кодекс лице, което нарушава тази разпоредба от Изборния 

кодекс, се наказва с глоба или имуществена санкция в размер от 

2000 до 5000 лева, респективно субект на административното 

нарушение може да бъде физическо или юридическо лице. 

Предвид гореизложеното и на основание разпоредбите на  

Изборния кодекс предлагам Централната избирателна комисия да 

вземе решение, с което да установи нарушение на разпоредбата на 

чл. 205, ал. 5 във връзка с ал. 1 във връзка с чл. 204, ал. 3 във връзка 
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с ал. 1 ИК за това, че на 5 ноември 2023 г., датата на която се 

произвежда втори тур на изборите за кметове съгласно чл. 452, ал. 4 

ИК, по повод неизбрани кандидати за кметове на първия тур на 

29 октомври 2023 г. – избори, насрочени с указ на президента на 

територията на Република България, към 19:41:47 ч., преди 

приключване на изборния ден съгласно разпоредбите на Изборния 

кодекс и решенията на ЦИК, чрез излъчване на аудио-визуално 

предаване в програма БНТ1 като медийна услуга, предоставена от 

доставчик на медийни Българската национална телевизия е 

публикувала резултати от социологически проучвания/допитване до 

общественото мнение по повод произвеждането на втори тур на 

изборите за кметове на следните общини, подробно изброени със 

съответните проценти, в предаването с тема: „Започна обратното 

броене до развръзката за балотажа“. 

Както казах тези резултати са предоставени на БНТ1 от „Алфа 

Рисърч“ ООД и ГАЛЪП ИНТЕРНЕШЪНЪЛ БОЛКАН“ АД, които са 

регистрирани като агенции, извършващи проучване „на изхода“ 

(exit-poll) с решение на ЦИК. 

Извършено е от Българската национална телевизия с посочен 

ЕИК, със седалище и адрес на управление, представлявана от 

генерален директор Емил Кошлуков. 

Втора точка от диспозитива: оправомощава председателя на 

ЦИК да състави акт за установено нарушение по разпоредбите на 

Изборния кодекс от Българската национална телевизия. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, Елка 

Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Решението е № 2875-МИ/08.11.2023 г. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Третият проект на решение е относно 
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нарушение на разпоредбата на чл. 205, ал. 5 във връзка с ал. 1 във 

връзка с чл. 204, ал. 3 във връзка с ал. 1 от Изборния кодекс, 

извършено чрез излъчване на аудио-визуално предаване – в 

програма НОВА ТЕЛЕВИЗИЯ, на 5 ноември 2023 г. от 19:40:04 ч. 

като медийна услуга, предоставена от доставчик на медийни услуги 

под юрисдикцията на Република България, по смисъла на чл. 2, ал. 3 

във връзка с ал. 1 във връзка с чл. 1 от Закона за радиото и 

телевизията, Нова Броудкастинг Груп ЕООД на резултати от 

социологически проучвания/допитване до общественото мнение по 

повод на втория тур на изборите за кметове на 5 ноември 2023 г. 

преди приключване на изборния ден. 

Централната избирателна комисия по повод депозиран сигнал 

от Съвета за електронни медии с вх. № МИ-20-111/05.11.2023 г. и в 

изпълнение на правомощията си по чл. 57, ал. 1, т. 1 от Изборния 

кодекс извърши проверка на линк, посочен в проекта на решение, 

към записа, изпратен в сигнала на СЕМ. 

След преглеждане на този линк се установи, , че на 5 ноември 

2023 г., датата на която се произвежда втори тур на изборите за 

кметове съгласно чл. 452, ал. 4 ИК, по повод неизбрани кандидати за 

кметове на първия тур на 29 октомври 2023 г., които избори са 

насрочени с указ на президента, към 19:40:04 ч., преди приключване 

на изборния ден – съгласно чл. 220 ИК избирателите гласуват в 

страната от 7.00 ч. до 20.00 ч. – и наше Решение № 2609-МИ/ 

06.10.2023 г., относно условията и реда за извършване на допитване 

до общественото мнение, социологическите проучвания и 

проучвания „на изхода“ ,чрез излъчване на аудио-визуално 

предаване в програма НОВА ТЕЛЕВИЗИЯ като медийна услуга, 

предоставена от доставчик на медийни услуги, Нова Броудкастинг 

Груп ЕООД е публикувала резултати от социологически 

проучвания/допитване до обществено мнение по повод на 

произвеждания втори тур на изборите за кметове на следните 

общини – подробно описани и изброени, кандидати и съответни 

проценти. Предаването е с тема: „Изборът на България – новите 
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кметове“, като резултатите са предоставени на посочената телевизия  

от „Изследователски център Тренд“ ООД съгласно сключен между 

тях договор. Тази агенция е регистрирана в ЦИК за извършване на 

проучвания на изхода в изборния ден. Другата агенция е ГАЛЪП 

ИНТЕРНЕШЪНЪЛ БОЛКАН АД, която е предоставила данните на 

„Нова Броудкастинг груп“, която също е регистрирана с решение на 

ЦИК да извършва проучване на изход. 

Забраната да се огласяват чрез медийна услуга или по друг 

начин резултати от допитване до обществено мнение, респективно 

социологически агенции по повод на изборите под каквато и да е 

форма 24 часа преди  изборния ден до обявяване края на изборния 

ден на територията на страната се съдържа в чл. 205, ал. 5 във връзка 

с ал. 1 във връзка с чл. 204, ал. 3 във връзка с ал.1 от Изборния 

кодекс. 

Съгласно разпоредбата на чл. 475, ал. 1, предложение първо от 

Изборния кодекс лицето, което е нарушило разпоредбата, която 

изчетох преди малко, се наказва с глоба или имуществена санкция в 

размер от 2000 до 5000 лева, респективно субект на 

административното нарушение може да бъде физическо или 

юридическо лице. 

Предвид горното и на основание разпоредбите на Изборния 

кодекс предлагам Централната избирателна да вземе решение, с 

което да установи нарушение на тази разпоредба и чл. 205 и 

останалите, затова че на 5 ноември 2023 г., датата на която се 

произвежда втори тур на изборите за кметове съгласно чл. 452, ал. 4 

ИК, по повод неизбрани кандидати за кметове на първия тур на 

29 октомври 2023 г., насрочени с указ на президента, към 19:40:04 ч., 

преди приключване на изборния ден – 20.00 ч., в нарушение 

разпоредбите на Изборния кодекс и наше решение относно 

условията и реда за извършване на допитване до общественото 

мнение, получено на изхода чрез излъчване на аудио-визуално 

предаване в програмата на НОВА ТЕЛЕВИЗИЯ, като медийна 

услуга, предоставена от доставчик на медийни услуги под 
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юрисдикцията на Република България по смисъла на изброените 

членове на Закона за радиото и телевизията, Нова Броудкастинг 

Груп ЕООД е публикувала резултати от социологически 

проучвания/допитване до обществено мнение по повод 

произвеждане на втория тур за районни кметове на следните 

общини, които са подробно изброени, в предаване с тема: „Изборите 

на България – новите кметове“, като резултатите са предоставени от 

„Изследователски център Тренд“ ООД, регистриран в ЦИК и 

ГАЛЪП ИНТЕРНЕШЪНЪЛ БОЛКАН АД, също регистрирана в 

ЦИК. 

Втора точка от диспозитива: оправомощава председателя на 

ЦИК да състави акт за установени нарушения по чл. 205, ал. 5 във 

връзка с ал. 1 във връзка с чл. 204, ал. 3 във връзка с ал. 1 от 

Изборния кодекс на „Нова Броудкастинг Груп“ ЕООД. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

изказвания по проекта на решение, ако има такива? 

Моля да гласуваме проекта на решение. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); 

против – няма. 

Решението е № 2876-МИ/08.11.2023 г. 

Колеги, за проветряване на залата прекъсвам пет-десет 

минути. 

 (След прекъсването.) 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, продължава 

заседанието на Централната избирателна комисия – единадесет 

членове сме в залата, имаме кворум. 

Господин Войнов, заповядайте в точка първа. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. Уважаеми колеги, постъпило е 

писмо от „Сиела Норма“ АД с вх. № ЦИК-06-18-65. С него са 
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предоставили на вниманието на Централната избирателна комисия 

отчет за изпълнение на дейностите, предмет на Договор № 28 от 6 

октомври 2023 г. 

В тази връзка предлагам да изпратим писмо до „Сиела Норма“ 

АД, което е в моя папка с проектен номер 8621. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, по писмото с 

проектен номер 8621 имате ли изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); 

против – няма. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Ще ви докладвам още две писма от „Сиела 

Норма“ АД – вх. № ЦИК-06-18-66 е свързано с Договор № 30, а вх. 

№ ЦИК-06-18-64 е свързано с Договор № 29. Има предоставени 

документи, но тъй като не може на пръв поглед да се оценят, 

докладвам трите писма за запознаване, като ще възложа на 

администрацията да извърши проверка на постъпилите документи 

във връзка с изпълнението на договора. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, в точка едно 

има ли други доклади? 

Госпожо Матева, заповядайте. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, докладвам ви писмо с вх. № 

МИІ-15-14-03 от днешна дата от ОИК – Сандански. Колегите ни 

молят за съдействие за снабдяване със съответните технически 

носители с видеозапис от видеонаблюдението на две секции, които 

са посочени по номера – от село Поленица, община Сандански, въз 

основа на съдебно удостоверение, издадено от Административен съд 

– Благоевград. 

Предлагам да изпратим писмо до „Информационно 

обслужване“ АД да ни бъде предоставен технически носител с 

видеозаписите от наблюдението на СИК № 014000038 и секция 
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№ 014000039. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Моля, да се 

запознаете. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и 

Цветозар Томов); против – няма. 

Следващ докладчик – госпожа Стойчева. 

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА:  Колеги, във връзка с получено 

запитване от председателя на ОИК – Белене, с вх. № МИ-15-

1404/08.11.2023 г., с което се иска разрешението на ЦИК за 

отварянето на помещението, където се съхраняват изборните книжа 

от изборите, произведени на 29 октомври, за да могат да бъдат 

предоставени недействителните и сгрешени бюлетини от всички 

секции и всички бюлетини от секция № 1 в срок до 14,00 ч. на 9 

ноември в Административен съд – Плевен, съгласно Определение № 

2034 от 8 ноември на същия съд, предлагам да уведомим 

председателя на ОИК – Белене, че разрешението за отварянето на 

запечатаното помещение се извършва със заповед на кмета на 

общината съгласно т. 1 от Решение № 1750 на ЦИК и не е 

необходимо изричното разрешение на Централната избирателна 

комисия, и тя следва да се обърне към кмета на общината. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

господин Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Кметът трябва да реши ситуацията тук, в 

момента и да не си говорим за спешност. Председателят на ОИК – 

Белене, трябва много добре да знае, че съгласно наше решение, 

подписът – неговият, трябва да бъде съпътстван с подпис на 

секретар, така че да добавим в това писмо, освен че кметът 

разрешавал, да се има предвид, че всяка кореспонденция до ЦИК, 

трябва да бъде от председател и секретар, пък е моето предложение. 
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СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: Имам ли думата, госпожо 

Председател? 

Колеги, тъй като стана ясно, че ОИК – Белене, вече е наясно 

как трябва да процедира във връзка с Определението на 

Административен съд – Плевен, оттеглям предложението си да 

изпращаме писмо до ОИК. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ  КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други доклади в точка първа: Доклади по административни 

преписки? 

Господин Георгиев, заповядайте. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Докладвам, че е завършена 

корекцията на интерактивната карта с писмо с вх. № МИ-00-318, сме 

информирани за което. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Господин Баханов, 

заповядайте в точка втора. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, връщам на доклад 

получен от СЕМ сигнал в изборния ден, който беше докладван за 

сведение. Сега ви предлагам проект на решение, който може да 

видите в моя папка във вътрешната мрежа. 

Проектът на решение е относно нарушение на разпоредбата на 

чл. 205, ал. 5 ИК, извършено чрез създаване и разпространение на 

информация и съдържание – резултати от допитване до обществено 

мнение, по повод на произвеждане на втория тур на изборите за 

кметове на 5 ноември 2023 г. преди приключване на изборния ден, 

като информацията е предназначена за значителна част от 

аудиторията, разпространявана чрез електронна съобщителна мрежа 

– онлайн новинарски услуги в профил „Youtube“ на Dnevnik.bg на 5 

ноември 2023 г. в 14:30 ч., медийна услуга, предоставена от 

доставчик на медийни услуги – Икономедиа АД. 

В ЦИК е постъпил сигнал от СЕМ с вх. № МИ-20-110 от 

05.11.2023 г. относно Икономедиа АД, дружество, което е издател на 

„Дневник“, оповестяващо в YouTube канала си към интернет 

страницата Dnevnik.bg на 5 ноември 2023 г. резултати от допитване 
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във връзка с изборите за кметове на втори тур за различни населени 

места, в нарушение на разпоредбата на чл. 205, ал. 5 от Изборния 

кодекс. 

След като ЦИК извърши проверка и се запозна с 

информацията на съответния линк, установи, че на 5 ноември – 

вторият тур на изборите за кметове, в нарушение на разпоредбата на 

чл. 205, ал. 5 от Изборния кодекс, Икономедиа АД е публикувала и 

оповестила в „Youtube“ канала си към Dnevnik.bg резултати от 

допитвания до общественото мнение по повод на произвеждания 

втори тур на избора за кмет на община Велико Търново под статията 

с име: „Къде да следите данни за балотажа“ и са описани няколко 

града ( посочени са градове).  

В цитираните материали са посочени имената на 

регистрирания кандидат при произвеждане на втория тур за 

произвеждане на изборите за кмет на Велико Търново. 

От друга страна, процентното съотношение на резултатите 

обосновава извода, че същите представляват измерени и обобщени 

виждания на гражданите от община Велико Търново за резултата от 

гласуването на 05.11.2023 г., каквато е и същността на допитването 

до общественото мнение.  

Посочен е и часът: 14,30, от което става ясно, че данните са 

оповестени преди обявяване на края на изборния ден 05.11.2023 г.  

ЦИК приема, че публикуваната информация на официалния 

Youtube профил на в. Дневник относно предварителни данни 

осъществява фактическия състав на нарушение на чл. 205, ал. 5 от 

Изборния кодекс, в която е налице забрана резултати от допитвания 

до общественото мнение по повод на избори да се огласяват под 

каквато и да е форма 24 часа преди изборния ден до обявяване края 

на изборния ден. 

Виждате и предложението за диспозитив: съгласно 

разпоредбата на чл. 475, ал. 1 ИК лицето, нарушило разпоредбата на 

чл. 205 ИК, се наказва с глоба или имуществена санкция в размер от 

2000 до 5000 лева. 
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Предлагам да вземем решение, с което да установим 

нарушение на разпоредбата на чл. 205, ал. 5 ИК, с описана 

фактическа обстановка, че на 5 ноември 2023 г., датата на която се 

произвежда втори тур на изборите за кметове, Икономедиа АД е 

публикувала и оповестила в „Youtube“ канала си към Dnevnik.bg 

резултати от допитвания до общественото мнение по повод на 

произвеждания втори тур на избора за кмет на община Велико 

Търново под статията: „Къде да следите данни за балотажа“ и е 

описано как върви изборната надпревара и в други градове с имена и 

проценти. 

Като втора точка от диспозитива предлагам да упълномощи 

председателя на ЦИК да състави акт за установеното нарушение на 

Икономедиа АД с посочено ЕИК и адрес. 

Това е предложението ми за проект на решение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 6 (Георги Баханов, 

Димитър Димитров, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия 

Нейкова, Севинч Солакова); против – 6 (Гергана Стоянова, Елка 

Стоянова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева). 

Решението е № 2877-МИ/08.11.2023 г., което не беше 

подкрепено с необходимото мнозинство. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Колеги, следващият ми проект на 

решение е относно нарушение на разпоредбата на чл. 205, ал. 5 ИК, 

извършено чрез публикуване на интернет страница pik.bg на 

резултати от допитвания до общественото мнение по повод 

провеждане на втори тур за кметове на 5 ноември 2023 г. 

В Централната избирателна комисия по електронната поща с 

вх. № МИ-20-110/05.11.2023 г. е постъпил сигнал в 16:19 ч. от СЕМ, 

изпратен за преценка по компетентност с оглед спазването на 

чл. 205, ал. 5 от Изборния кодекс.  
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В сигнала се твърди, че на сайта pik.bg, поддържан от „ПИК 

НЮЗ“ ЕООД са публикувани резултати от допитване във връзка с 

изборите за кмет и общински съветници за градовете София, 

Пловдив и Варна, като са приложили линк към съдържанието от 

15:35:40 ч. на 05.11.2023 г.  

По повод цитирания сигнал и в изпълнение на правомощията 

си по чл. 57, ал. 1, т. 1 и т. 26 ИК на свое заседание на 8 ноември 

2023 г. ЦИК извърши проверка на съдържанието към приложения в 

сигнала линк за публикуваните на интернет страницата Pik.bg на 

05.11.2023 г. и установи, че към 14:00 ч. на същия ден са 

публикувани материали, както следва (изброени са най-новите 

данни към14,00 ч.: „Разликата се скъсява – 52,5% за Терзиев, срещу 

42,1% за Григорова“. Следващото е „Горещи данни за Пловдив към 

14,00 часа: Костадин Димитров мачка Старибратов с 20% преднина“  

и така нататък.  

В цитираните материали са посочени имената на 

регистрираните кандидати при произвеждане на втори тур в София, 

Пловдив и Варна.  

От друга страна, процентното съотношение на резултатите 

обосновава извода, че същите представляват измерени и обобщени 

виждания на гражданите за резултата от гласуването на изборите на 

05.11.2023 г., каквато е и същността на допитването до 

общественото мнение. Видно от часа, посочен в трите публикации, 

данните са огласени преди края на изборния ден. 

Във връзка с горното ЦИК приема, че материалите, озаглавени 

както следва и съдържанието към последните два материала, 

представляват резултати от допитване до общественото мнение по 

повод втория тур на местните избори, като в чл. 205, ал. 5 е 

регламентирана изрична забрана за огласяване под каквато и да 

форма 24 преди изборния ден, до обявяване края на изборния ден на 

територията на страната, на резултати от допитване до общественото 

мнение по повод на изборите. 

Съгласно разпоредбата на чл. 475, ал. 1 ИК лицето, което е 
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нарушило тази разпоредба, се наказва с глоба или имуществена 

санкция в размер от 2000 до 5000 лева.  

Предвид изложеното и на основание разпоредбите на 

Изборния кодекс предлагам Централната избирателна комисия да 

установи нарушение на разпоредбата на чл. 205, ал. 5 ИК за това, че 

на 05.11.2023 г. към 14:00 ч., на интернет страницата Pik.bg са 

публикувани материали, озаглавени както следва – подробно 

изброени, чрез които се визират резултати от вота към съответния 

времеви интервал от изборния ден, преди обявяване края на 

изборния ден на територията на страната, за регистрираните 

кандидати при произвеждане на втори тур на 5 ноември в изборите 

за кметове. 

Като втора част от диспозитива предлагам да оправомощим 

председателя на ЦИК да състави акт за установяване нарушение по 

чл. 205, ал. 5 от Изборния кодекс на „Пик нюз“, с посочен ЕИК и 

седалище, представлявано от Недялко Недялков Йорданов. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания по проекта на решение. Няма. 

Режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 6 (Георги Баханов, 

Димитър Димитров, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия 

Нейкова, Севинч Солакова); против – 6 (Гергана Стоянова, Елка 

Стоянова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева). 

Решението е № 2878-МИ/08.11.2023 г., като това решение не 

събра необходимото мнозинство. 

Заповядайте, госпожо Матева за отрицателен вот. 

РОСИЦА МАТЕВА: Благодаря. Колеги, гласувах против и 

срещи този проект и срещу предходния, не защото не смятам, че не е 

извършено нарушение, напротив, считам, че са извършени 

нарушения и от двете медии, но съдебната практика е такава, че 

съдът не приема, че огласяванията на резултати под формата на 

състезание или други начини, са допитвания до общественото 



38 

мнение. Когато ни разпитват като свидетели по актовете, за тях е 

неприемливо нашето разбиране, че това предварително огласяване е 

в резултат на допитване до общественото мнение. Това е мотивът да 

отменят нашите наказателни постановления. Считам, че ако не се 

промени Изборният кодекс в посока, в която сме давали становища и 

доклади до Народното събрание, няма смисъл да произвеждаме само 

разноски, които се присъждат и ЦИК да заплаща на адвокатите на 

страните. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли други 

доклади? Няма. 

Закривам заседанието на Централната избирателна комисия и 

насрочвам следващото за утре, 9 ноември 2023 г., от 10,30 ч. 

 

(Закрито в 17,50 ч.) 

 

 

 

    ПРЕДСЕДАТЕЛ: 

       Камелия Нейкова 

 

    СЕКРЕТАР: 

       Севинч Солакова 

 

 

 

 

 

 

Стенографи: 

  Катя Данчева 

 

  Стефка Аличкова 

 


